
Magdaleno, 

 

dobírám se k reakci na Vaši publikaci . Publikaci proto, že publikujete celé své obrovské snažení, 

které mi vyznívá jako Vaše zpověď a za takovou důvěru a upřímnost s otevřeností do okolní 

nejrůznější ! krajiny cítím vděk, úctu nebo nepateticky ouctu, a velké souznění. 

    Přeju Vám Vaši sílu a trpělivost  -  terapie je snad i přecejen druh léčení ve smyslu nadlehčování 

tíhy bytí, které není úplně standartní a  k tomu je třeba toho, co se nazývá patientia, a to od 

pradávna. Právě proto, že popisujete  tu interakci Vašeho příjmu tam, kde klientům/dětem dáváte 

sebe, a oni Vás berou a vrací, navazují se, dávají. A vlastně to je ten vznik dobra tady, na Zemi... 

     Já jsem naprosto odborně nevzdělaný člověk v tomhle oboru, jen cítím, jak to je – a mám i z 

praxe ppodobné zážitky jako Vy, a tak mě moc dodatečně potěšilo, že jsem si mohla ověřit 

nebláhovost svých snah. Je zvláštní, že např. Ti, co mě umožnili, abych v roli dobrovolníka  dělala 

keramiku ve stacionáři s klientkami Domova Karla Boromeje, úplně nechápali moje uspokojení z 

toho, že s dementními babičkami plácám z hlíny nějaké placičky, se kterými pak některé zacházzí 

jako s těstem, dokonce ho i ochutnávají...často jsem musela bojovat, aby mi jen“půjčili“ !   

   Nemluvily často, ale když jsem si začala zpívat, začaly se některé občas přidávat, a jejich výtvory 

jsem naglazovala a byly hezčí, nebo stejně pěkné jako jakýkoli pandˇulák... 

    Pak jsem tam přizvala ( s dovolením a odvoláním se na švédské modely ) děti, svoje i z kostela, 

a do vánoc dokončili jsme malý Betlémek.Neohrabané ovečky, několik Ježíšků... 

    Je ještě spousta zajímavých detailů a navazujících příběhů... pak jsem musela kapku přispívat do 

rodinného rozpočtu a ve škole pro slabozraké, bohužel, měli nároky často  i na můj odpolední čas, a 

jakmile něco takového ztratí rituál pravidelnosti, věcí se rozpadávají jak pískové. 

     Jo a Pinkolu Clarissu D´Estes  jsem moc ocenila, pomohla mi pochopit některé věci, co mě dost 

bolely, nastavit si otevřenost k sobě. 

      Ve Vaší knize  mám ráda taky příspěvky Vaší maminky, formulace nádherná. MOC JI  

POZDRAVUJU, ale tajně, jak by řekla Lotta od A.Lindgren. 

      Musím publikaci dát několika přátelům, mají ji v Akademii? Možná by taky stálo za to, ji v 

několika  aspoň kouscích dát k prodeji u PMS k Paulínkám, 

tam se dá kdokoli nasměrovat … 

       Ještě mě napadá  víc věcí, ale ráda bych je s Vámi hovořila tváří, a  už teď  nenapíšu víc, 

nakonec na tom pěkném večeru  to ti, které jste si k úvodnímu slovu pozvala formulovali úplně 

epesně, nádherně, na polibek. Moc díky ještě jednou, a  píšu  na shledanou !    Zuzana 


